

[Unfair Competition & Compliance Law Portal](#)

NEWSLETTER NR VI/2018 (34), 27.12.2018, PORTAL PRAWA KONKURENCJI ISSN 2543 5663



[Facebook](#)



[LinkedIn](#)



[Youtube](#)



Szanowni Państwo,

w grudniowym wydaniu Newslettera UCLP przedstawiamy dwa interesujące orzeczenia Trybunału Sprawiedliwości Unii Europejskiej:

wyrok z 13 września 2018 r. w sprawie C-176/17, Profi Credit Polska SA w Bielsku Białej przeciwko Mariuszowi Wawrzoskowi, w którym za niezgodne z prawem unijnym zostało uznane polskie postępowanie nakazowe z weksla przeciwko konsumentowi;

wyrok z 13 listopada 2018 r. w sprawie C-310/17, Levola Hengelo BV / Smilde Foods BV, dotyczący prawnoautorskiej ochrony smaku produktu spożywczego.

Z okazji zbliżającego się Nowego Roku 2019 życzymy Państwu wielu sukcesów i pomyślności, dziękujemy za subskrypcję Newslettera UCLP i zapraszamy do Portalu UCLP również w Nowym Roku.

Redaktor naczelny - Piotr R. Graczyk, Adwokat

Zastępca redaktora naczelnego - Anna Porębska, LL.M., Adwokat



Polskie postępowanie nakazowe z weksla zakwestionowane przez TSUE

[Wyrok z 13 września 2018 r. w sprawie C-176/17 \(Profi Credit Polska SA w Bielsku Białej przeciwko Mariuszowi Wawrzoskowi\) zapadł na skutek pytania prejudycjalnego Sądu Rejonowego w Siemianowicach](#)



[Śląskich. Trybunał doszedł do wniosku, że polskie przepisy, które pozwalają na wydanie przeciwko konsumentowi nakazu zapłaty opartego na wekslu własnym, stanowiącym zabezpieczenie kredytu konsumentckiego, jest niezgodne z przepisami dyrektywy. \[...\]](#)



Smak produktu spożywczego nie może być chroniony prawem autorskim

[Trybunał Sprawiedliwości UE w wyroku z 13 listopada 2018 r. udzielił odpowiedzi na pytanie, czy smak holenderskiego serka z dodatkiem śmietany i ziół może podlegać ochronie na podstawie dyrektywy w sprawie harmonizacji niektórych aspektów praw autorskich i pokrewnych w społeczeństwie informacyjnym. Trybunał podkreślił, że smak produktu spożywczego mógłby być chroniony prawem autorskim na podstawie tej dyrektywy tylko wówczas, gdyby taki smak można było zakwalifikować jako „utwór”. \[...\]](#)

Zapraszamy również do śledzenia strony UCLP na Facebooku oraz na LinkedIn. Znajdą Państwo dodatkowe aktualności z zakresu prawa zwalczania nieuczciwej konkurencji w Polsce i w Niemczech:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>

<https://www.linkedin.com/company/unfair-competition-&-compliance-law-portal/>



Sehr geehrte Damen und Herren,

in der Dezemberausgabe des UCLP-Newsletters stellen wir Ihnen zwei interessante Entscheidungen des Gerichtshofs der Europäischen Union vor:

Urteil vom 13. September 2018 r. in der Sache C-176/17, Profi Credit Polska SA gegen Mariusz Wawrzosek, in dem das polnische Zahlungsbefehlsverfahren gegenüber Verbraucher als richtlinienwidrig erklärt wurde;

Urteil vom 13. November 2018 in der Sache C-310/17, Levola Hengelo BV / Smilde Foods BV, betreffend den urheberrechtlichen Schutz des Geschmacks des Lebensmittels.

Für das bevorstehende Neue Jahr 2019 wünschen wir Ihnen alles Gute und viel Erfolg. Wir bedanken uns, dass Sie den UCLP-Newsletter abonnieren und wir laden Sie zum UCLP auch im Neuen Jahr ein.

Chefredakteur - Piotr R. Graczyk, Adwokat
Stellv. Chefredakteur - Anna Porębska, LL.M., Adwokat



Der EuGH erklärt das polnische Zahlungsbefehlsverfahren gegen Verbraucher als richtlinienwidrig

[Das Urteil vom 13. September 2018 in der Sache C-176/17 \(Profi Credit Polska SA gegen Mariusz Wawrzosek\) erging infolge der Vorabentscheidungsersuchens des Amtsgerichts in Siemianowice Śląskie. Der Gerichtshof vertritt die Auffassung, dass die polnischen Vorschriften, die es erlauben, auf der Grundlage eines gültigen Eigenwechsels, der eine Forderung aus einem Verbraucherkreditvertrag besichert, einen Zahlungsbefehl zu erlassen, den Richtlinienvorschriften entgegenstehen \[...\]](#)



Der Geschmack eines Lebensmittels kann nicht urheberrechtlich geschützt werden

[Der Gerichtshof der Europäischen Union hatte im Urteil vom 13. November 2018 eine Frage zu beantworten, ob der Geschmack von Streichkäse mit Crème fraîche und Kräutern Schutz nach der Urheberrechtsrichtlinie genießen kann. Der EuGH betonte, dass der Geschmack eines Lebensmittels nur dann durch das Urheberrecht gemäß der Richtlinie geschützt sein könne, wenn er als „Werk“ einzustufen sei \[...\]](#)

Verfolgen Sie auch UCLP-Seite auf Facebook. Sie finden dort zusätzliche Informationen über das Recht des unlauteren Wettbewerbs in Polen und in Deutschland:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>

<https://www.linkedin.com/company/unfair-competition-&-compliance-law-portal/>



Dear Sir or Madame,

in the December issue of the UCLP Newsletter we would like to present two interesting judgments of the Court of Justice of the European Union:

judgment of 13 September 2018 in case C-176/17, Profi Credit Polska SA in Bielsko Biala v Mariusz Wawrzosek in which the Polish order for payment procedure founded on a valid promissory note against a consumer as non-compliant with the EU law;

judgment of 13 November 2018 in case C-310/17, Levola Hengelo BV / Smilde Foods BV, concerning copyright protection of taste of a food product.

We wish you many successes and prosperity in the upcoming New Year 2019. Thank you for subscribing to the UCLP Newsletter and we invite you to read our UCLP Portal also in the New Year.

Editor in chief - Piotr R. Graczyk, Adwokat
Vice editor in chief - Anna Porębska, LL.M., Adwokat



Polish order for payment proceedings questioned by the CJEU

[The judgment of 13 September 2018 in case C-175/17 \(Profi Credit Polska SA in Bielsko Biala v Mariusz Wawrzosek\) was made as a result of preliminary ruling of District Court in Siemianowice Śląskie. The Court stated that Polish legislation which permits issue of an order for payment founded on a valid promissory note that secures a claim arising from a consumer credit agreement does not comply with the provisions of the directive \[...\]](#)



The taste of food products is not eligible for copyright protection

[In the judgment of 13 November 2018 the Court of Justice of the EU was supposed to answer the questions whether the taste of Dutch spreadable dip with cream cheese and fresh herbs can be protected under the directive on the harmonisation of certain aspects of copyright and related acts in information society. The Court underlined that the taste of a food product could be protected by copyright under this Directive only if such is capable of being classified as a 'work' \[...\]](#)

Follow us on Facebook and LinkedIn where you can find additional information about Polish and German law on combating unfair competition:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>

<https://www.linkedin.com/company/unfair-competition-&-compliance-law-portal/>

Ten Newsletter został przesłany na adres e-mail, wskazany przez Państwa w procesie subskrypcji Newslettera Portalu UCLP (www.uclp.com.pl, www.uclp.de, www.uclp.eu). Administratorem Państwa danych osobowych jest RGW Finance Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie, ul. Wspólna 35/11, 00-519 Warszawa, jako wydawca Unfair Competition & Compliance Law Portal. Więcej informacji o przetwarzaniu danych osobowych przez Administratora znajdą Państwo w [Polityce prywatności i cookies](#). Informujemy, że przysługuje Państwu prawo cofnięcia zgody na przetwarzanie danych osobowych, które skutkować będzie usunięciem Państwa adresu e-mail z listy subskrybentów Newslettera UCLP. Żadna z informacji znajdujących się w Newsletterze nie stanowi porady prawnej. W celu rezygnacji z subskrypcji Newslettera Portalu UCLP, należy kliknąć [tutaj](#).

Dieser Newsletter wurde an die von Ihnen bei der Anmeldung auf der UCLP Seite (www.uclp.com.pl, www.uclp.de, www.uclp.eu) angegebene E-Mail Adresse gesendet. Der für die Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten Verantwortliche ist: RGW Finance Sp. z o.o. mit Sitz in Warschau, ul. Wspólna 35/11, 00519 Warschau, als Herausgeber der Unfair Competition & Compliance Law Portal. Mehr Informationen über die Verarbeitung personenbezogener Daten durch den Verantwortlichen finden Sie in der [Datenschutz- und Cookies-Erklärung](#). Wir informieren, dass Ihnen das Recht auf Widerruf der Zustimmung für die Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten zusteht, was die Löschung Ihrer E-Mail-Adresse aus der Liste der Abonnenten des UCLP-Newsletters nach sich ziehen wird. Keine der Information in dem Newsletter stellt eine Rechtsberatung dar. Wenn Sie von der Anmeldung zum Newsletter des UCLP zurücktreten möchten, dann klicken Sie [hier](#).

This Newsletter was sent on an e-mail address, which was given by you during UCLP Newsletter subscription process (www.uclp.com.pl, www.uclp.de, www.uclp.eu). The controller of your data is RGW Finance Sp. z o.o. with its registered office in Warsaw, ul. Wspólna 35/11, 00-519 Warsaw as the publisher of the Unfair Competition & Compliance Law Portal. More information about processing of your data by the Controller may be found in the [Privacy and cookies policy](#). We would like to inform you that you have a right to withdraw your consent to process your personal data, which will result in removal of your e-mail address from the base of UCLP Newsletter subscribers. No information found in the Newsletter constitutes legal aid. In order to resign from UCLP Newsletter subscription please follow the [link](#).